



الخوف والفرح في أحداث القيامة



يحدثنا معلمنا متي البشير عن مشاعر الخوف التي رافقت أحداث القيامة في قلوب كل التلاميذ والمريمات الذهابيات إلى القبر في فجر يوم الأحد " فَأَجَابَ الْمَلَائِكَةُ وَقَالَ لِمَرْأَتَيْنِ : لَا تَخَافَا أَنْتُمَا، فَإِنِّي أَعْلَمُ أَنَّكُمَا تَطْلُبَانِ يَسُوعَ الْمَصْلُوبَ. لَيْسَ هُوَ هَهُنَا، لِأَنَّهُ قَامَ كَمَا قَالَ! " (مت 28: 5-6). بدأت مشاعر الخوف في قلب التلاميذ جميعاً منذ بداية أحداث الصلب ووصل الأمر إلى أنهم تفرقوا جميعاً وتركوا يسوع السيد والمعلم واستمرت مشاعر الخوف داخل الجميع حتى يوم الأحد وعن هذا يذكرنا معلمنا يوحنا البشير " وَلَمَّا كَانَتْ عَشِيَّةُ ذَلِكَ الْيَوْمِ، وَهُوَ أَوَّلُ الْأُسْبُوعِ، وَكَانَتِ الْأَبْوَابُ مُغْلَقَةً حَيْثُ كَانَ التَّلَامِيذُ مُجْتَمِعِينَ لِيَسْتَبَيِّحَ الْخَوْفِ مِنَ الْيَهُودِ، جَاءَ يَسُوعُ وَوَقَفَ فِي الْوَسْطِ، وَقَالَ لَهُمْ: سَلَامٌ لَكُمْ! " (يو 20: 19) وهنا تتساءل لماذا ملاً الخوف قلوب التلاميذ؟! ... ولماذا صاحبت القيامة مشاعر الخوف!؟.

1. تخاف عندما تنسى مواعيد الرب

يتبدد رجاؤه ويحيا في اضطراب؛ لهذا ذكر نفسك دائماً أن ملكوت الرب ليس أرضياً ولا تطلب مجداً لنفسك في هذا العالم بل إنكر نفسك وإحمل صليبك واتبعه. أصرخ نحوه أنا أتبعك لكي ما أنال ملكوتك السماوي، أنا يكفيني أن تكون ملكاً عليّ.

لو تذكر التلاميذ كلمات الرب لهم أنه ينبغي لإبن الإنسان أن يتألم ويصلب وفي اليوم الثالث يقوم (مرقس 8: 31) لما خافوا أبداً من الام الصليب لأنهم سيكونون في انتظار القيامة. ولكن ما يطرح الخوف في قلب الإنسان هو انه لا يتذكر ولا يفهم ولا يتأمل مواعيد الرب له. عندما تضع في قلبك قدرة الرب وقوته وعندما تثق في صدق مواعيده تستريح ولا تخاف؛ لذلك عندما تواجه الخوف في حياتك إفتح كتابك المقدس وقرأ كلمة الله. وكلمته قادرة أن تطرح من قلبك كل خوف وتبدد كل التراب لأنه قادر وقوي وهو أمين أن يحفظك من كل شر.

2. تخاف إن ظننت ان يسوع ملك أرضي

3. تخاف عندما تحيا في ضيقة يوم الجمعة ولا تنتظر رجاء اليوم الثالث
كان لابد للتلاميذ أن ينتظروا بصبر ورجاء إلى اليوم الثالث. لا تتعامل مع الضيقة في يومها الأول بل تعامل مع الضيقة من خلال فرج الرب القريب في المستقبل، إنتظر فرحة القيامة في اليوم الثالث، انتظر مع مريم ومارثا اليوم الرابع، انتظر البحر المشقوق أمام الشعب بعد عبودية 400 عام؛ فالله له تدير في حياتك فقط انتظر برجاء فمهما كانت ظلمة القبر فهناك قيامة، والذي يتوقع الرب برجاء هو وحده القادر أن يصل إلى أرض الموعد.

ظن البعض أن يسوع ملك أرضي وعندما رآوه مهاناً، مداناً، مصلوباً فقدوا كل رجاء وامتألوا بالخوف. وعندما يواجه الإنسان الضيق أو الألم في هذه الحياة

القداسات :

الأحد : 08:30 - 6:00 ص
الأربعاء : 11:30 - 8:30 ص
الجمعة : 10:00 - 7:30 ص
السبت : 10:00 - 7:30 ص

الاجتماعات :

الثلاثاء
7:30 - 8:30 م إجتماع الصلاة الإسيوعي
الأربعاء
7:00 - 8:30 م درس الألحان
7:00 - 8:30 م إجتماع السيدات
الجمعة
6:30 - 8:15 م درس الكتاب بالانجليزية للأطفال
7:00 - 8:00 م درس الكتاب بالعربية
8:00 - 9:30 م إجتماع الشباب بالانجليزية
8:00 - 9:30 م إجتماع الرجال
السبت
4:30 - 5:00 م تسبحة عشية
5:00 - 5:30 م عشية
5:30 - 7:00 م مدارس الأحد
5:30 - 7:00 م درس الكتاب بالعربية
7:00 - 9:00 م تسبحة نصف الليل

إجتماع أسرة القديس يوسف النجار للمسنين
السبت : 12 مايو عقب القداس الإلهي.

الإعترافات :

الجمعة والسبت مساءً
وعقب القداسات الإسيوعية

بدء صوم الرسل الإثنين 28 مايو

عيد إستشهاد القديس مارجرس

القداس الثلاثاء 1 مايو 7:30 - 10:00 ص

عيد إستشهاد القديس مارمرقس

القداس الثلاثاء 8 مايو 7:30 - 10:00 ص

عشية عيد الصعود المجيد الأربعاء 16 مايو 7:00 - 7:30 م

قداس عيد الصعود المجيد الخميس 17 مايو 7:30 - 10:00 ص

قداس عيد حلول الروح القدس الأحد 27 مايو 6:00 - 8:30 ص

8:30 - 11:30 ص

صلوات السجدة الأحد 27 مايو 4:00 - 7:00 م

تليفون الكنيسة : 7323321052

فاكس الكنيسة : 7323321049

موبايل : 3638 - 581 (732)

موبايل : 4831 - 601 (908)

خادماكما في الرب ...

القمص : إبرام جورجي

القس : إبراهيم واصف



The fear and joy during the Resurrection events



Our teacher St. Matthew the evangelist discusses the fear that entered the hearts of all the disciples, Mary and other women during the resurrection events as they went to the tomb early Sunday morning as the angel said: "Do not be afraid, for I know that you seek Jesus who was crucified. He is not here; for He is risen, as He said. Come, see the place where the Lord lay" (Matthew 28:5-6). The feelings of fear have already entered into the hearts of all the disciples as early as the time of crucifixion to the point where the disciples went their way and left Jesus the Lord and Master. The fear continued in all their hearts until Sunday as St. John the evangelist said: "then, the same day at evening, being the first day of the week, when the doors were shut where the disciples were assembled, for fear of the Jews, Jesus came and stood in the midst and said to them, 'Peace be with you'" (John 20:19).

We may ask ourselves questions like: Why did fear fill their hearts? Why was the event of resurrection accompanied by feelings of fear?

1- Fear due to forgetfulness of the promises of the Lord:

If the disciples remembered the words that the Lord said to them that the Son of man must suffer many things, and be rejected by the elders and chief priests and scribes, and be killed, and after three days rise again (Mark 8:31), they would have not feared. Fear could have not entered into their hearts during the crucifixion, if they remembered those words and were looking forward to resurrection. Fear enters our hearts when we do not remember and meditate in the promises of the Lord while recognizing and remember in the strength and power that the Lord have. When you believe in His promises, fear will never enter into your heart but rather you will be very content. Therefore, while facing any fear in your life, open the Holy Bible, read God's word and His word will remove any fear and worry because He is able, powerful, and will save you from every painful event in life.

2- Fear if you thought that Jesus is the King of this world:

Many believed that Jesus would come and become a King of this earthly world. When those people saw Him being crucified, insulted and disrespected, they

lost that hope and were filled with fear. When we face many tribulations or pain in this world, fear fills our hearts and we lose hope forgetting that the Heavenly kingdom is not of this world. Remember that you are not of this world, deny yourself, take up His cross and cry out to Him saying I will follow you so that I may be granted the Heavenly kingdom as I want nothing other than having You as my king.

3- Fear started with tribulations on Great Friday but do not look forward to Resurrection on the third day in Hope:

The disciples should have waited in hope for the resurrection on the third day. Do not try to resolve or deal with any tribulation on the first day but wait patiently in hope for God to resolve this tribulation in the near future. Always wait for the joy of the resurrection on the third day. Wait with Mary and Martha on the fourth day. Wait in hope to walk on dry land in the divided sea as the children of Israel walked through it after 400 years of slavery. God manages your life but you have to wait in hope. No matter how much darkness was in the tomb, there is resurrection, and only those who hoped in resurrection will enter the Promised Land.

Weekly Divine Liturgies

Sunday : 6:00 – 8:30 AM
: 8:30 – 11:30 AM
Wed. : 9:00 – 11:30 AM
Friday : 7:30 – 10:00 AM
Saturday : 7:30 – 10:00 AM

Weekly Meetings

Tuesday

7:30 - 8:30 PM Weekly Prayer

Wednesday

7:00 - 8:30 PM Hymns class
7:00 - 8:30 PM Women's Meeting

Friday

6:30 - 8:00 PM children Bible study
7:00 - 8:00 PM Bible study (Arabic)
8:00 - 9:30 PM H.S. Youth Meeting
8:30 - 10:00 PM Young adult fellowship meeting
8:00 - 9:30 PM Men's Meeting

Saturday

4:30 - 5:00 PM Vesper Praises
5:00 - 5:30 PM Raising of Incense
5:30 - 7:00 PM Sunday school
5:30 - 7:00 PM Bible study (Arabic)
7:00 - 9:00 PM Midnight Praises

St. Joseph's Elders Fellowship
Saturday, May 12th After the Divine Liturgy .

The commemoration of the martyrdom of St. George

Liturgy Tuesday May 1st 7:30-10 AM

Vespers for the Ascension

Wednesday May 16th 7 -7:30 PM

The feast of the Ascension Liturgy

Thursday May 17th 7:30 – 10:30 AM

The commemoration of the martyrdom of St. Mark

Liturgy Tuesday May 8th 7:30-10 AM

Pentecost Liturgy Sunday May 27th 6:00 – 8:30 AM

8:30 – 11:30 AM

Kneeling prayers Sunday May 27th 4:00 - 07:00 PM

CONFESSIONS :

Friday & Saturday Evening & after weekly Liturgies .

The Apostle fast begins
Monday May 28th

Servants of the Lord ...

Fr. Abraam Georgy

Cell No. : (732) 581 - 3638

Church Tel : (732) 332-1052

Fr. Abraham Wassef

Cell No. : (908) 601 - 4831

Church Fax : (732) 332-1049